

# 2016 高中生汉字识字比赛方法、日程及规则

## 约翰逊大学

- ❖ **主办单位:** 约翰逊大学孔子课堂
- ❖ **比赛日期:** 2016 年 10 月 29 日, 下午 2:00-4:00
- ❖ **比赛地点:** 约翰逊大学, Richardson Hall, 164 室
- ❖ **参赛条件:** 学过一年以上中文的美国高中生
- ❖ **比赛规则:**

本次汉字认字比赛以参赛学校代表队 (四人) 为小组单位, 分三轮进行:

**第一轮: 个人笔试。**每个参赛队的全部四名学生在 20 分钟内为 50 个常用基本汉字用英语标注出其含义。每个汉字分值为 1 分。答对者得 1 分, 答错者不得分。本轮比赛各参赛队得分为每个参赛学生得分之和, 再除以小组人数后, 计入小组总分。

**第二轮: 小组团体赛。**大屏幕上依次为每个小组给出同等难度的汉字 30 个 (单音节或双音节)。小组全体成员合作为这些汉字标注出拼音和声调。拼音和音调都正确者得 5 分; 拼音或音调, 任何一个标注错误者不得分。

**第三轮: 小组抢答。**本轮比赛含 50 个双音节或三音节词语。小组全体成员协同合作进行抢答, 为所给词语标注出拼音和声调; 回答全部正确者得 5 分; 拼音或声调, 任何一个标注错误者倒扣 5 分。

各参赛小组的团体总分等于以上三轮比赛得分之和。

- ❖ **时间安排:**
  1. 14:00-16:00: 比赛。  
欢迎所有参赛学校的带队老师和家长全程陪同观摩。
  2. 16:20: 合影留念。  
所有参赛学生、带队老师及比赛组委会成员在约翰逊大学餐厅前的亭子旁合影留念。
  3. 16:30-15:00: 茶歇。  
约翰逊大学校长、招生处副校长及本次比赛组委会成员与参赛学生、带队教师及学生家长认识并交流。
  4. 17:00-17:10: 颁发奖品及参赛纪念品。  
约翰逊大学校长及孔子课堂主席 Dr. Gary Weedman, 约翰逊大学泰普拉教育学院院长 Dr. Roy Miller 为获奖学生颁发奖品及参赛纪念品。

**说明:**

1. 本次比赛中的汉字都将采用标准化简体。

2. 比赛中涉及汉字不超出 HSK 二级水平内所包含的 300 个基本汉字。
3. 凡曾经参加过约翰大学孔子课堂汉字认字比赛的学生不可参加 2016 的比赛。

## 2016 Chinese Character Recognition Contest Schedule and Rules

### Johnson University

**Sponsor:** Confucius Classroom at Johnson University

**Date:** October 29, 2016, 2:00-4:00 PM

**Venue:** Richardson Hall, Room 164, Johnson University,  
7900 Johnson Drive, Knoxville, TN 37998

**Category:** High school students who have taken Chinese for one year or more.

#### Rules:

Each school selects a team of four students to take part in the contest. The contest will take three rounds.

1. 1<sup>ST</sup> ROUND: Individual writing competition. Each contestant is required to write down **the meaning in English** for 50 basic pictographic and ideographic characters. The individual scores will be compiled to make a team score. 1 point/per character. (c. 20 minutes)
2. 2<sup>ND</sup> ROUND: Required team work. Each team will be required to collaboratively **type out Pinyin with tone mark** on their **ipad** for 30 characters (single syllable character or two-syllable words) presented on the Power Point slides. Each team will get different characters that are in the similar level of difficulty. 1 point/per character. (c. 50-60 minutes)
3. 3<sup>RD</sup> ROUND: Team Responder. 50 characters (mostly two or three-syllable words) will be presented on Power Point slides; the team that runs the buzzer first and provides both **the correct Pinyin with tone mark and meaning** on their **ipad** will be scored, 5 points/per word or phrase. However, the team that runs the buzzer but provides the wrong answer will receive -5 points. (c. 35-40 minutes)

**\*The total score of each team will be the sum of the score in the three rounds.**

#### Schedule:

1. All the chaperon teachers are welcome to accompany their students throughout the competition from 2:00-4:00 PM.

2. 4:20 PM: A group photo will be taken as a souvenir at the Pavilion in front of Gally Commons.
3. 4:30-5:00 PM: A reception follows afterwards in Private Dining Room 3 of the Gally Commons building. All the chaperon teachers, participating students, and guests are welcome to get refreshments and fellowship.
4. 5:00-5:10 PM: Dr. Gary Weedman, President of Johnson University & Chair of Confucius Classroom at Johnson University, Dr. Roy Miller, Dean of Templar School of Education, will deliver awards.

**Notes:**

- 1. Simplified Chinese characters will be used in this contest.**
- 2. The characters in this contest will be within the 300 basic characters required in HSK Level II.**
- 3. Students who have taken part in this contest before cannot register or participate.**